
Hüvastijätukiri

Aeg lendab kiiresti ja minu ametisse astumisest esimese Eestis resideeriva Jaapani 
suursaadikuna on möödas kaks aastat ja seitse kuud. Nüüd sain ma korralduse 
välisministeeriumisse naasta ja lahkun Eestist oktoobri alguses.

Minu ametiajal näitas Eesti kindlat arengut, liitudes OECD ja eurotsooniga ning
saavutades kõrget majanduskasvu vaatamata ülemaailmselt raskele
majandusolukorrale pärast Lehman Brothersi pankrotti.
Kui heita pilk suhetele Jaapaniga, võib märgata majandussuhete edenemist. Heaks 
näiteks on Kyoto protokolli kvooditehingu alusel käivitunud elektriautode projekt. 
Samuti toimusid kõrgetasemelised visiidid, sealhulgas peaministri ja riigikogu esimehe 
visiit Jaapanisse ning Jaapani asevälisminister hr. Banno visiit Eestisse. Jaapani 
saatkond korraldas erinevaid kultuuriüritusi, sealhulgas Jaapani-Eesti diplomaatiliste 
suhete uuendamise 20. aastapäeva tähistavaid üritusi 2011. aastal ja mitmeid loenguid 
Jaapani kohta.
Ma usun, et tänu Teie kaasabile saime me silmnähtavalt tugevdada Jaapani ja Eesti 
vahelisi majandus- ja kultuurisidemeid. Jaapani turistide arv Eestis on iga aastaga 
kasvanud. Samuti on suurenenud Jaapani ettevõtete huvi Eesti vastu ning ma tajun, et 
Eesti tuntus Jaapanis on tänu Ozeki Baruto edule suurenenud.Ma ei unusta iialgi suurt 
toetust, mida me saime Eesti valitsuselt ja rahvalt möödunud aasta märtsis asetleidnud
Suure Ida-Jaapani maavärina järel.

Kuigi ma tunnen Eestist lahkudes, et mul jäi veel palju asju tegemata, usun ma siiski, et 
olen pannud aluse Jaapani - Eesti suhete edasisele igakülgsele arengule.

Oktoobris astub ametisse uus suursaadik. Palun Teil toetada teda nagu Te mind 
toetasite ja aidata kaasa Jaapani - Eesti suhete edasisele arengule. Soovin Eestile veel 
suuremat edu.
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